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Sa stupawem na snagu novih zakona i uredbi
do}i }e do izmena i u oblasti vojnog penzijskog
i invalidskog osigurawa. U javnosti su se
pojavile mnoge dezinformacije i poluistine.
Tema jeste slo`ena, ali osnovna poruka vojnim
penzionerima glasi da nemaju nijedan razlog
za zabrinutost. Evo za{to. 

remena svekolikih dru{tvenih promena nikoga ne ostavqaju
ravnodu{nim, pogotovo ako uti~u na li~nu egzistenciju. Qudi
koji su radni vek proveli kao aktivni pripadnici vojske stekli
su svoje penzije i, narodski re~eno, od wih `ive. Naravno da

nije svejedno kolike }e biti, kako }e se uskla|ivati i da li ih ne{to
eventualno ugro`ava. Zato smo odgovore potra`ili na pravom mestu.

Pukovnik Milojko Milovanovi}, direktor Fonda za socijalno
osigurawe vojnih osiguranika,  obja{wava: 

– Prema dokumentaciji iz decembra 2007. godine na{ fond
ima 51.884 korisnika, ~ija je penzija u proseku 30.377,19 dinara.
Dono{ewem Zakona o ministarstvima, odredbom ~lana 15, oblast
socijalnog osigurawa vojnih osiguranika je u nadle`nosti Min-
istarstva za rad i socijalnu politiku. Me|utim, sredstva za finan-
sirawe tih prava  planirana su Instrukcijom Ministarstva
odbrane u buxetu za 2008. godinu.

Tokom novembra i decembra pro{le godine uspeli smo da ure-
dimo oko 47.000 re{ewa za lica kojima je profesionalna vojna
slu`ba prestala pre 1. avgusta 2004. godine. Po~ev{i od penzije za
decembar 2007. godine, koja se ispla}uje iz buxetskih sredstava, mi
smo za svako od 51.884 lica isplatili penzije u skladu sa Zakonom.
Budu}i da je period od 1. avgusta 2004. godine obele`en postojawem
dve grupe korisnika vojnih penzija, Fond im nije isplatio 40 razli-
ka po osnovu naknade za topli obrok i kori{}ewe godi{wih odmo-
ra. To je posledica nedostatka planirawa sredstava u buxetu.

Stupawem na snagu Zakona o Vojsci Srbije (1. januar 2008),
nadle`nost za re{ewe tog duga je na Vladi Republike Srbije, shodno
uredbama ~lana 193, stav 2. Naime, Vlada je obavezna da u roku od

V

tri meseca od dana stupawa na snagu Zakona o Vojsci donese propis
iz svoje nadle`nosti o modalitetu vra}awa duga. S tim u vezi, javnost
}e biti blagovremeno informisana – ka`e pukovnik Milovanovi}

[ta vojni penzioneri mogu o~ekivati ove godine?
– Ono {to je sada izvesno, planirana su sredstva u okviru sis-

tema odbrane i mi }emo ispla}ivati penzije u skladu sa Zakonom, s
tim {to }e daqe uskla|ivawe wihovog rasta biti na na~in i u pro-
centima kako je to u Republici Srbiji, odnosno u skladu sa Zakonom
o penzijskom i invalidskom osigurawu Republike Srbije. To zna~i da
}e se uskla|ivati dva puta, prvog aprila i oktobra, 75 odsto u odno-
su na porast tro{kova `ivota i 25 procenata u odnosu na porast
prose~ne plate u Republici Srbiji. Dakle, nema nikakvog razloga
za zabrinutost – nagla{ava pukovnik Milovanovi}.

Svim na{im penzionerima usaglasili smo primawa, a razlike
}e im biti ispla}ene na na~in kako to odlu~i Vlada. Za ovu godinu
planirana su sredstva u buxetu. Ministarstvo odbrane ih je plani-
ralo kao svoja sredstva. – zakqu~uje pukovnik Milovanovi}.

\or|e Stoji}, diplomirani pravnik, rukovodilac referata za
pravila i propise, obja{wava neke nedoumice koje su se pojavile u
javnosti.

– S dono{ewem Zakona o Vojsci odvojen je sistem penzijskog i
invalidskog osigurawa od, uslovno re~eno, profesionalne vojne
slu`be. Parametri i elementi koji su pratili primawa aktivnih
pripadnika vojske i vojne penzije su odvojene. Sistem uskla|ivawa
vojnih penzija i}i }e po civilnim propisima i ne prati vi{e rast
plata aktivnih pripadnika. To je u su{tini jedina novina. Mo`da
kod dela vojnih penzionera postoji bojazan da }e to za wih biti
nepovoqnije, {to nije ta~no. Najnovija najava solidnog rasta civil-
nih penzija zahvati}e i vojne penzionere. Isto tako, postoje pri~e o
nekakvom smawewu vojnih penzija, {to tako|e moramo demantovati.
Plod su nedovoqne informisanosti i proizvoqnih tuma~ewa. 

[ta mo`emo o~ekivati u budu}nosti?
– Re{ewa koja se ti~u budu}eg statusa bi}e predmet izmena i

dopuna civilnog Zakona o penzijama i invalidskom osigurawu –
glasi kratak odgovor. 
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